



Zaiguang Lu

Beijing

+86 10 8525 4623
zaiguang.lu@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Private equity and venture capital
- Mergers and acquisitions
- Capital markets
- General corporate

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Lu joined Han Kun Law Offices in 2010 and focuses on venture capital and private equity financing, overseas listings and public offerings, foreign direct investment in high-tech fields, and mergers and acquisitions. Mr. Lu has represented a number of companies to complete IPOs in the United States and Hong Kong markets, has participated in a great number of complex equity and asset acquisition and merger deals, and has helped many companies to complete domestic and overseas investments and financing transactions. Mr. Lu assists clients in designing transaction structures, drafting transaction documents, participating in negotiations, and handling Chinese law-related issues arising in the transactions. Mr. Lu mainly represents clients from industries including financial services, education, retail, transportation, TMT, healthcare, and entertainment.

EDUCATION

Mr. Lu graduated from Jilin University with an LL.B. degree and an LL.M. degree in Civil and Commercial Law. Mr. Lu also received an LL.M. degree from Cornell University Law School in 2010.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar

HONORS AND AWARDS

Next Generation Partner in Corporate and M&A (The Legal 500 Asia Pacific, 2020-2022)

Next Generation Partner in TMT (The Legal 500 Asia Pacific, 2022)

Recommended Lawyer in Fintech (The Legal 500 Asia Pacific, 2022)

M&A Rising Star of the Year (IFLR1000 China Awards, 2021)

Top 15 Rising Lawyers (ALB, 2020)

2021 China Top 15 Lawyers – Automobile & New Energy (Legalband, 2021)

Rising star partner in Private equity (IFLR1000, 2022)

2020 China Top 15 Lawyers for New Economy (Legalband, 2020)

Next generation partner in Private Equity and Venture Capital (The Legal 500 Asia Pacific, 2018-

2019)

Rising Star in Private Equity and Venture Capital (Legalband China Top Ranked Lawyers, 2020)

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



卢在光

北京

+86 10 8525 4623
zaiguang.lu@hankunlaw.com

业务领域

- 私募股权和风险投资
- 兼并和收购
- 资本市场
- 一般公司事务

工作经历

卢在光律师于 2010 年加入汉坤律师事务所，主要负责包括风险投资和私募融资、境外上市和公开发行、高科技领域的外商直接投资、企业兼并收购等业务。卢在光律师曾代表多家企业在美国、香港完成上市、参与众多复杂的股权及资产收购兼并项目、以及帮助众多企业完成境内及境外的投融资交易，协助客户设计项目交易架构、起草项目文件和参与项目谈判及处理交易相关的中国法律问题，领域主要包含金融行业、教育行业、零售业、运输业、TMT、医疗业以及娱乐业等。

教育背景

卢在光律师毕业于吉林大学，取得法学学士和民商法法学硕士学位。其后，他就读于美国康奈尔大学，并于 2010 年获得法学硕士学位。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格

荣誉与奖项

公司和并购新生代合伙人（亚太法律服务五百强，2020-2022）
TMT 新生代合伙人（亚太法律服务五百强，2022）
金融科技推荐律师（亚太法律服务五百强，2022）
年度最佳兼并收购飞跃之星（IFLR1000 中国大奖，2021）
中国 15 佳律师新星（亚洲法律事务（ALB），2020）
中国律师特别推荐榜 15 强：汽车与新能源（Legalband，2021）
私募股权新星合伙人（IFLR1000，2022）
中国律师特别推荐榜 15 强：新经济（Legalband，2020）
私募融资风险投资新生代合伙人（亚太法律服务五百强，2018-2019）
私募股权投资和风险投资 后起之秀（2020 年度 LegalBand 中国顶级律师排行榜）

工作语言

中文、英文